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*2700 میلیــارد تومــان دیگر از طلب گندمــکاران تامین و مطالبات 
کشــاورزان گندمکار به طور کامل به حســاب آنان واریز شد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، با همکاری و مساعدت سازمان 
برنامه و بودجه، خزانه دولت و بانک مرکزی 2700 میلیارد تومان دیگر 
از طلب گندمکاران تامین مالی و پرداخت شد.براســاس این گزارش، با 
واریز 2700 میلیارد تومان از باقیمانده مطالبات گندمکاران، میزان بهای 
پرداختی به کشاورزان برای خرید تضمینی گندم در سال زراعی جاری 
به 11 هزار و 600 میلیارد تومان رسید و همانطور که پیش از این وعده 
داده شــده بود، قبل از پایان آبان ماه طلب کشــاورزان گندمکار به طور 

کامل به حساب آنان واریز شد.
* عضو کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: عرضه زعفران در بورس 
کالا باعث واقعی شدن قیمت و شفافیت معاملاتی می شود و این 
اتفاق به نفع کشور است. عباس پاپی زاده در گفت وگو با تسنیم 
گفت: سال های متمادی زعفران قیمت واقعی نداشت و از زمانی 
که سازمان تعاونی روستایی وارد عمل شد این محصول به نرخ 
واقعی نزدیک شد. وی با  اشاره به عرضه و خرید توافقی زعفران 
در بورس کالای ایران افزود: با عرضــه زعفران در بورس کالا، 
قیمت زعفران واقعی و عادلانه می شــود؛ این در شرایطی است 
که طی سالیان گذشته همواره عده ای در بازار زعفران، قیمت ها 
را بــه نفع خود تعیین کرده و می کنند که با عرضه این محصول 
ارزشمند در بورس کالا آن هم با حمایت وزارت جهاد کشاورزی 
شــاهد واقعی شدن قیمت خواهیم بود؛ همچنین خرید توافقی 
زعفران در بورس کالا نیز به دلیل پرداخت پول کشــاورزان در 

زمانی مناسب به سود آنهاست.
* کارشناس بیمه گفت: با کاهش ۵0 درصدی حق بیمه وسایل حمل ونقل 
عمومی شــهری، تعداد بیمه شــدگان افزایش خواهد یافت.شکوهی در 
گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درمورد تصمیم اخیر دولت مبنی بر 
کاهش دستوری ۵0 درصدی حق بیمه وسایل حمل ونقل عمومی شهری، 
اظهار کرد: این کاهش، حاصل اعمال فشار و دستور دولت است و برای 
اینکه از بخش عمومی و طبقات ضعیف حمایت کند، بیمه ها را الزام به 
رعایت چنین دستوراتی می کند.وی با بیان اینکه صندوق های بیمه باید 
استقلال داشته باشند، گفت: حاکمیت دولت برای ارائه دستوری بالاست 
و این امر مخل این استقلال می شود. این کارشناس بیمه با بیان زیان های 
دستورات و بخش نامه های دولتی برای صنعت بیمه، افزود: به طور قطع 
ایــن امر ناراحتی و ضعف بخش بیمــه را در پی دارد و در صورت تکرار 
این دستورالعمل ها، خدمات رسانی صندوق های بیمه کمتر شده و بیمه 
توان جبران صدمات وسایل حمل ونقل عمومی شهری را نخواهد داشت.
* رئیس  هیئت عامل ایمیدرو در جلسه بررسی عملکرد طلای 
زرشوران از افزایش ۳۰ تنی ذخیره طلا در این محدوده خبر داد. 
مهدی کرباسیان در این جلسه که در محل شرکت گسترش معادن 
و صنایع معدنی طلای زرشوران در شهرستان تکاب برگزار شد، 
اظهار کرد: میزان تولید طلا طی یک ماه اخیر از مرز ۱۰۰ کیلوگرم 
گذشــت.وی افزود: کارخانه زرشوران در دوران تحریم و بدون 
بهره مندی از تکنولوژی های خارجی آغاز به کارکرد و خوشبختانه 
با توجه به آمارهای اعلام شده به ویژه در زمینه میزان تولید طلا، 
پیشرفت هایی را در این مجموعه شاهد هستیم.رئیس  هیئت عامل 
ایمیدرو با بیان اینکه افزایش ذخیره طلای زرشوران، این مجموعه 
را در رده معادن با کلاس جهانی قرار داد عنوان کرد: سال گذشته 
مواد پشت کارخانه تا فرصت استخراج، یک ماه بود، اما اکنون این 

بازه زمانی تا ۱۱ ماه افزایش یافته است.

مسئول کنترل بانک اتریش با بیان اینکه 
دلار را در فعالیت های اقتصادی با ایران حذف 
می کنیم، گفت: در مقابل تحریم های احتمالی 

جدید آمریکا راه حل داریم.
به گزارش خبرگزاری فارس، آروین مارخات در 
نشست تجاری مشترک اتاق های بازرگانی تهران و 
وین با ارائه سخنرانی با عنوان ضمانت و تامین مالی 
صادرات به ایران اظهار کرد: کنترل بانک اتریش یک 
بانک خصوصی و به طورخاص در زمینه صادرات به 

کشورها بسیار فعال است. 
مسئول کنترل بانک اتریش افزود: فعالیت های 
اصلی ما در دو بخش است، یکی از این فعالیت های 
ما مربوط به خدماتی است که به صادرکنندگان خارج 
از اتریش ارائه می شــود و ما نامه های ضمانت برای 
ســرمایه گذاران اتریشی که در ایران سرمایه گذاری 
می کننــد فراهم می کنیم و حتــی اگر فعالیت های 
اقتصادی بازرگانان اتریشی به دلیل مسائل سیاسی 
در ایران با مشــکل مواجه شوند، ما این اطمینان را 
به آن ها می دهیم که ســرمایه آنها راضمانت کنیم. 

مسئول کنترل بانک اتریش: 

دلارراازفعالیتهایاقتصادیباایرانحذفمیکنیم

مارخات با بیان اینکه کنتــرل بانک اتریش،  بانکی 
است که پول را فراهم می کند گفت: این بانک پول 
را در بین بانک های کوچک تر تقسیم می کند.مسئول 
کنترل بانک اتریش با بیان اینکه ضمانت های مختلفی 
در ســال 200۵ تا سقف 900 میلیون یورو داشتیم 

گفت: این بانک می تواند سقف ضمانت نامه ها را تا ۵0 
میلیون یورو در بخش های مختلف بازرگانی،  افزایش 
دهد. برای همکاری های طولانی مدت با ایران به طور 
خاص ما می توانیم به فعالان اقتصادی اتریش کمک 
کنیم که براســاس مقدار سهمی که قرار است وارد 

بازار ایران کنند، برای آن ها ضمانت نامه فراهم کنیم.
مارخات اضافه کرد: یکی از کارهایی که کنترل 
بانک اتریش می تواند انجام دهد این است که برای 
شــرکت هایی که قصد فعالیت های تجاری با ایران 
دارند تا ۵0 درصد کمــک دوره ای قرار دهد. ما در 
همکاری با ایران به هیچ وجه دنبال استفاده از دلار 
آمریــکا نخواهیم بود.مســئول کنترل بانک اتریش 
اظهار داشــت: کنترل بانک ســعی دارد در بخش 
ضمانت نامه ها برای استفاده طولانی مدت اقداماتی 
را انجام دهد ولی هنوز امکان تامین مالی اعتبارات 
را نتوانســته ایم فراهم کنیم. اوبر بانک اتریش با 14 
بانــک ایرانی قرارداد امضا کرده و بانک رای فاین ون 
هم از جمله بانک های اتریشــی است که قرار شده 
وارد مراودات مالی با ایران شود. اگرچه سیاست های 
جدید آمریکا ممکن است در روابط اقتصادی ایران 
و اتریش تاثیرگذار باشــد اما بــرای آن ها راه حلی 
داریم و صادرکنندگان و ســرمایه گذاران اتریشی را 
کامــلا در این زمینه حمایت می کنیم که از امنیت 

سرمایه گذاری خود مطمئن باشند.

در حالی که روحانــی، آخوندی را فردی با برند 
جهانی در زمینه خرید هواپیماهای برجامی معرفی 
کرده، اما ایرباس در پی ناتوانــی دولت از انتخاب 
فاینانسور، A ۳۲۰ های هما را به ایرلاین های خارجی 

فروخت.
به گزارش خبرگزاری مهر، در روزهای پایانی اردیبهشت 
ماه امسال در مراســم ورود 4 فروند ای تی آر 72- 600 از 
فرانسه به فرودگاه مهرآباد، فرهاد پرورش مدیرعامل سابق 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران از ورود 4 فروند ایرباس 
A ۳20 تا پایان 2017 خبر داده بود، اما به نظر می رســد 
ایرباس تصمیم گرفته در پایان خط تولید محصولات خود، 
رجیســتر هواپیماهای A ۳20  سفارش داده شده از سوی 

ایران را به شرکت های هواپیمایی دیگری تغییر دهد.
با توجه به ناتوانی ایران در تأمین فاینانسور برای خرید 
هواپیماهای برجامی، ایرباس نیز از چند شرکت هواپیمایی 
دیگر دنیا برای فروش هواپیماهای A ۳20 بازاریابی کرده 
و گویــا هواپیماهایی که برای به فــروش به ایران کاندید 
کرده بود را به تازگی به کشــورهای دیگری فروخته است. 
شرکت های ایر آسیا )مالزی(، ایر ایندیا )هند(، اویانا برازیل 
)برزیل( و ســعودی عربین ایرلاینز )عربســتان( از جمله 
خریداران ایرباس های ۳20 ایران هستند که به دلیل عدم 
تأمین مالی آنها، شــرکت فرانسوی ایرباس، رجیسترهای 
شرکت های هواپیمایی غیر ایرانی را بر روی بدنه هواپیماها 

ثبت کرده است.
پرورش اردیبهشت ماه امسال گفته بود ایران 7 فروند 

وارداتکشوربهدلیلورودکالاهایمصرفیافزایشیافتهاست

هواپیمای برجامی که تــا آن زمان دریافت کرده )که بعدا 
اعلام شــد 2 فروند ای تی آر را هم که در مهرماه و در دوره 
مدیرعاملی زهره شرفبافی به مجموعه هواپیماهای جدید 
اضافه شد( به طور تمام نقدی و از محل منابع صندوق توسعه 
ملی از شرکت های هواپیماسازی ایرباس و ای تی آر خریداری 
کرده و قرار شــده تا با تعیین فاینانسور، مابه التفاوت نقدی 
و اقســاطی این هواپیماهای وارد شده به کشور، به عنوان 
پیش پرداخت برای خرید تعدادی از هواپیماهای بعدی در 

نظر گرفته شود.
اما به نظر می رسد هواپیمایی جمهوری اسلامی و وزارت 
راه و شهرســازی در یافتن فاینانسور برای خرید 97 فروند 
ایرباس باقی مانده )تاکنون تنها ۳ فروند ایرباس پس از برجام 
واد کشور شده است( با مشکلات فراوانی روبه رو است. چراکه 
بسیاری از بانک ها، مؤسسات اعتباری و شرکت های واسطه گر 
در فاینانــس، به دلیل ســخنرانی جنجالی اخیر ترامپ در 
خصوص عدم پایبندی ایران به برجام و تقاضایش از کنگره 

برای ورود به این قضیه، حاضر به ورود به موضوع تضمین 
و تأمیــن مبلغ فاینانس برای خرید ایرباس های مذکور در 

قرارداد با ایران نیستند.
این اتفاق در حالی رخ می دهد که امضای قرارداد با سه 
شرکت بوئینگ، ایرباس و ای تی آر از معدود دستاوردهای 
دولت در دوره پسابرجام محسوب می شد و بخش مهمی از 
تبلیغات ریاست جمهوری دوازدهم حول و حوش این اقدام 
وزیر راه و شهرســازی متمرکز بود و در حال حاضر خبری 
از نتایج مذاکرات و امضای قراردادها تا اطلاع ثانوی نیست.

ضمــن اینکه رئیس جمهور در مراســم معرفی وزرای 
دولت دوازدهم به مجلس شورای اسلامی در هنگام تشریح 
ویژگی های وزیر پیشــنهادی راه و شهرسازی، گفت: »من 
وزیری با برنــد جهانی می خواهم. من آقــای آخوندی را 
می خواهم که وقتی خواستیم هواپیما بخریم، هر روز نیاید 

به من بگوید پولش را از کجا بیاورم.« 
از ســوی دیگر پــول نقدی که بابت خریــد 9 فروند 
هواپیمای قبلی به ایرباس و ای تی آر پرداخت کرده ایم هم 
قابل بازگشت نیست. پولی که می شد با آن بیش از ۳ برابر 
همین تعداد هواپیمای »نو« خریداری شــده، هواپیماهای 
با عمر کمتر از ۵ ســال خریداری کــرد. کاری که نه نیاز 
به فاینانســور داشــت و نه مجوز اداره دارایی های خارجی 
آمریــکا )اوفک( متعلق به وزارت خزانه داری این کشــور. 
بلکــه هواپیمایی هما می توانســت با قــراردادی کاملا دو 
طرفه، چندین فروند هواپیمای پهن پیکر و باریک پیکر از 

شرکت های هواپیمایی معتبر دنیا خریداری کند.

آمارهای رسمی گمرک نشان می دهد در هفت 
ماهه نخست سال جاری، رشد واردات به کشور به 
خاطر رشد ورود اجناس مصرفی بوده اند، نه کالاهای 
سرمایه ای و مواد اولیه ای که جهت تولید در داخل 

کشور به کار گرفته شوند. 
به گزارش مشــرق، هفته گذشــته گمــرک کارنامه 
عملکرد تجارت خارجی کشــور در هفت ماهه امسال را 
منتشر کرد؛ اما اطلاعیه گمرک، به طور کاملا جهت دار و 
با هدف پنهان ساختن واقعیت نگران کننده افزایش واردات 
و کاهش صادرات غیرنفتی تهیه شــده بود. گمرک پیش 
از این نیز به هنگام انتخابات ریاســت جمهوری، اقدام به 
سانســور آمارهای منفی کرده بــود و پس از انتخابات، با 

تاخیر بی سابقه آنها را منتشر کرد.
گمرک در گزارش خود، افزایش شش درصدی حجم 
تجارت خارجی کشــور )صادرات غیرنفتی + واردات( در 

هفت ماهه ســال جاری را مورد توجه قرار داده اما به این 
واقعیت اشاره نکرده که علت افزایش حجم تجارت خارجی 
کشور در این مدت، رشد چشمگیر واردات بوده است، نه 
صادرات. در تحلیل تجارت خارجی کشــورها نکته ای که 
مورد توجه قرار می گیرد این است که صرف افزایش حجم 
تجارت خارجی، پدیده مثبتی نیست، بلکه زمانی این رشد، 
مطلوب خواهد بود که ناشی از افزایش صادرات باشد. وگرنه 
در صورت افزایش قابل ملاحظه واردات، خصوصا کالاهای 
مصرفی به کشور، هرچند مجموع تجارت خارجی کشور 
رشد کرده است، اما این رشد، بی کیفیت و حتی مضر است.

نکته دیگر آنکه روابط عمومی گمرک ایران در اطلاعیه 
خود تلاش کرده جزئیات رشد واردات کالاهای مصرفی در 
سال جاری را سانسور کند و به جای آن، مسائل پیش  پا 
افتاده مثل آمار تشریفات گمرکی را برجسته کرده است.

مهم ترین تحریفی که گمرک صورت داده این اســت 

که  اعلام کــرده علت افزایش 1۵ درصــدی واردات به 
کشــور در هفت ماهه اول ســال جاری مربوط به افزایش 
واردات کالاهای اساسی، قطعات منفصله خودرو، خودرو و 
کالاهای سرمایه ای مربوط می شود.این در حالی است که 
بررســی جزئیات آمار واردات به کشورمان نشان می دهد 
اتفاقا دلیل اصلی رشــد واردات به کشور در هفت ماه اول 
ســال جاری، گســترش واردات کالاهای مصرفی بوده و 
ارتباطی با کالاهای ســرمایه ای که بــرای تولید داخلی 

استفاده می شوند، ندارد.
یکی از عمده ترین کالای وارداتی به کشــور در هفت 
ماه اول ســال جاری، برنج بوده که در این مدت بیش از 
یک میلیون تن برنج به ارزش یک میلیارد دلار به کشور 
وارد شده که رشد 96 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
قبل نشان می دهد. این در شرایطی است که تولید برنج در 
کشورمان در سال جاری وضعیت مطلوبی داشته و حتی 

گمانه امکان خودکفایی کشــور هم مطرح شده است. اما 
مشخص نیست در وضعیتی که تولید برنج کشور در سال 
جاری بیشتر شده، چرا واردات برنج دو برابر شده است؟ 

کالای دیگری که عمده وارداتی به کشورمان در سال 
جاری ذرت دامی بوده که نسبت به هفت ماه اول سال قبل 
2۸ درصد رشــد کرده است.قطعات مونتاژی خودرو رتبه 
بعدی کالای مهم وارداتی به کشور را به خود اختصاص داده 
و خودروهای زیر 2000 سی سی، لوبیای سویا، خودروهای 
بالای 2000 سی سی، شکر، روغن دانه آفتابگردان، کنجاله، 
موز، گوشت قرمز یخی، نمایشگر ال سی دی یا ال ای دی، 
روغن پالم و جو، سایر کالاهای عمده وارداتی به کشورمان 
در هفت ماه اول سال جاری بوده اند.با این وضعیت مشخص 
نیست گمرک چرا اصرار دارد در گزارش های خود، واقعیات 
مبتنی بر رشد بی رویه واردات کالاهای مصرفی به کشور را 

نادیده بگیرد و اطلاعات نادرست به مردم بدهد.

معاون توسعه بازرگانی و صنایع وزارت کشاورزی 
از دستور حجتی برای حمایت از صادرات محصولات 
کشاورزی به ویژه پنج محصول زعفران، پسته، خرما، 
سیب و کشــمش با ارائه تسهیلات ۱4/5 درصدی 

خبر داد. 
علی اکبر مهرفرد در گفت وگو با ایســنا اظهار داشت: 
پنج  محصول زعفران، پسته، کشمش، خرما و سیب جزو 
محصولات کشاورزی هستند که مزیت نسبی بالایی برای 
صادرات دارند و ایران جزو یکی از بزرگترین تولید کنندگان 

آنها در دنیا محســوب می شود و امسال نیز میزان تولید 
بالایی در زمینه محصولات خواهیم داشــت که به غیر از 
کشمش مابقی آنها روند افزایشی نسبت به سال های گذشته 
خواهد داشت.وی افزود: با دستور وزیر جهاد کشاورزی از 
صادرکنندگان محصولات کشــاورزی به ویژه محصولات 
مذکور حمایت ویژه می شود که از طریق راهکارهای متفاوت 
این حمایت اعمال خواهد شــد. به عنوان مثال تسهیلات 
14/۵ درصد برای صادرکنندگان پیش بینی شده است که 
از منابع بانک کشــاورزی، بانک توسعه صادرات و صندوق 

توسعه ملی اختصاص پیدا می کند.معاون توسعه بازرگانی 
و صنایع وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: صادرکنندگان 
می تواننــد در رینگ صادراتی بــورس کالا قرار بگیرند و 
محصولات خود را از این طریق عرضه کنند که با توجه به 
تقویت و گسترش روز افزون بورس کالا در ایران می توانند 
از این طریق محصولات خود را بهتر از گذشته در بازارهای 
داخلی و خارجی به صورت شــفاف عرضه کنند.به گفته 
مهرفرد، برای صادرات محصولات کشاورزی نیز مذاکراتی 
با صندوق ضمانت صادرات صــورت گرفته و آنها متعهد 

شده اند تا ظرف دو هفته درخواست های مختلف را بررسی 
و کالاهای صادراتی در حوزه کشــاورزی را برای سیستم 
بانکی ضمانت کنند.وی با بیان اینکه برای استفاده از این 
تســهیلات و حمایت ها زنجیره هــای تولید و تاجرانی که 
خود دارای زنجیره تولید هســتند، در اولویت قرار دارند، 
گفت: پتانســیل بالایی برای توسعه و رونق بازار صادراتی 
محصولات کشاورزی ایران وجود دارد که اگر صادرات آنها 
حمایت شود و توسعه یابد تولید این محصولات نیز افزایش 

پیدا خواهد کرد.

معاون حجتی خبر داد

پیشبینیتسهیلات14/5درصدیبرایصادرکنندگانمحصولاتکشاورزی

کارشناس ارشــد تجارت خارجی اتریش اعلام 
کرد: بانک های بین الملل همکاری تجاری با ایران را 
همچنان سخت می کنند و همکاری های سرمایه ای با 
این کشور فقط از طریق چند بانک امکان پذیر است.
به گزارش خبرگزاری فارس پیپر پرونیز در نشســت 
مشــترک تجاری اتاق های بازرگانی ویــن و تهران اظهار 
کرد: حجم روابط تجاری ایران و اتریش در گذشته رقمی 
در حــدود ۳76 میلیون دلار بوده که امیدواریم دوباره به 

این رقم برگردیم.

وی با بیان اینکه درحال حاضر حدود ۵00 شــرکت 
اتریشــی در ایران فعال هســتند اظهار داشت: حتی 60 
شرکت اتریشی در ایران نمایندگی رسمی دارند و خیلی از 
شرکت های اتریشی هم علاقمند به اخذ نمایندگی در ایران 
هستند.کارشناس ارشد تجارت خارجی اتریش اظهار داشت: 
در نیمه اول سال 2017 رشد صادرات اتریش به ایران 1۸/6 
درصد بوده اســت و خیلی از شرکت های اتریشی از سال 
201۵ برای برقراری ارتباطات تجاری با ایران به ما مراجعه 
کرده اند.وی با بیان اینکه معاهده برجام این فرصت را برای 

شرکت های اتریشی فراهم کرد که به آینده تجاری بهتری 
با ایران فکر کنند، گفت: البته بانک های بین الملل همکاری 
تجاری با ایران را همچنان سخت می کنند و همکاری های 
ســرمایه ای با ایران فقط از طریــق چند بانک امکان پذیر 
است.ایالات متحده آمریکا هنوز هم یک تهدید برای اعتماد 
شرکت های اروپایی محســوب می شود.وی افزود: از سال 
2016 شــرکت های زیادی را می بینیم که نمایندگی های 
خود را در ایران باز کرده اند و همچنین نمایندگی هایی از 
طرف ایران در اتریش فعال شــده و رقبای تجاری ما برای 

حضور در بازارهای ایران کشورهایی مثل آلمان و اسپانیا 
هستند.وی بیان داشت: ما نیازمند حمایت کامل از طرف 
بانک های بین الملل هســتیم و بانک مرکزی اتریش قول 
داده کــه یک و نیم میلیارد یورو برای شــرکت هایی که 
می خواهند پروژه هایی را در ایران سرمایه گذاری کنند فراهم 
کند.کارشــناس ارشد تجارت خارجی اتریش بیان داشت: 
اتریش قطب صنعتی اروپاست و در بخش صنایع غذایی و 
نیروگاه سازی هم سرآمد است و این کشور در زمینه صنعت 

اتومبیل و بخش گردشگری هم فعالیت های خوبی دارد.

یک کارشناس ارشد تجارت خارجی:

همکاریباایرانبهدلیلوجودتحریمهاهمچنانسختاست

ثروت جهان به شکل فزاینده ای بیشتر حول 
ثروتمندان جهان متمرکز می شود و طبق برآورد 
جدیدی، یک درصد از ثروتمندترین های دنیا حالا 

صاحب 5۰/۱ درصد ثروت جهان هستند. 
بــه گــزارش مهر به نقــل از سی ان بی ســی، بنابر 
گــزارش جدیدی، یک درصد جمعیت جهان که از همه 
ثروتمندتر هســتند حالا صاحب بیش از نیمی از ثروت 

جهان می باشند. 
طبق گزارش کردیت سوییس، ثروت کل جهان در 
12 ماه گذشته شش درصد رشد کرده و به 2۸0 تریلیون 

دلار رسیده است که این سریع ترین ایجاد ثروت از 2012 
تاکنون است. بیش از نیمی از 16/7 تریلیون دلار ثروت 
ایجاد شده جدید در آمریکا اتفاق افتاده است و ثروتمندان 
آن ۸/۵ تریلیون دلار ثروتمندتر شده اند.اما ثروت جهان 
به شکل فزاینده ای بیشتر حول ثروتمندترین های جهان 
متمرکز می شود چنانچه یک درصد بالایی، حالا صاحب 
۵0/1 درصد ثروت جهان هســتند. آنها در سال 2001 
حدود 4۵/۵ درصد از ثروت جهان را در اختیار داشتند.

مایکل او ســالیوان، مدیر ســرمایه گذاری مدیریت 
سرمایه بین المللی در بانک کردیت سوییس، می گوید: تا 

به حال ریاست جمهوری ترامپ باعث شکوفایی تجارت 
و رشد  اشتغال شده است، هرچند ایفای نقش حمایتی 
مداوم توسط فدرال رزرو بدون شک نقش مهمی در  این 
زمینه ایفا کرد و نابرابری ثروت به عنوان معضلی دائمی 
باقی مانده است. هرچند در نگاه به آینده، ارزش گذاری 
بالای بازار و قیمت های دارایی ها می تواند باعث محدودتر 

شدن سرعت رشد در سال های آینده شود.
انتظار می رود در ســال های آتی میلیونرهای جهان 
بهترین عملکر خود را داشــته باشند. درحال حاضر ۳6 
میلیون میلیونر در جهان وجود دارد و انتظار می رود تعداد 

آنها تا سال 2022 به 44 میلیون نفر برسد.
آمریکا همچنان پیشتاز تعداد میلیونر در جهان است 
و 1۵/۳ میلیون نفر با ثروتی بیش از یک میلیون دلار در 

این کشور زندگی می کنند.
ژاپــن از این لحاظ بــا 2/7 میلیون میلیونر در رتبه 
دوم اســت درحالی که انگلستان با 2/2 میلیون در رتبه 

سوم قرار دارد.
 چین با 1/9 میلیون میلیونر در رتبه پنجم قرار دارد 
اما پیش بینی می شود جمعیت میلیونر این کشور تا سال 

2022 به 2/۸ میلیون نفر برسد.

براساس جدیدترین برآورد

نیمیازثروتجهاندراختیاریکدرصدثروتمنداندنیاست

دبیر انجمن شیرینی و شــکلات ایران گفت: در حال حاضر 
محصولات این حوزه به ۶۶ کشور جهان صادر می شود.

جمشــید مغازه ای در مصاحبه با رادیو ضمن  اشاره به صادرات 240 
هزار تنی انواع شــیرینی و شکلات به ارزش اقتصادی 600 میلیون دلار 
طی ســال گذشته در کشور افزود: این صنعت در اشتغال افزایی، پویایی 
تولید، صادرات، ارزآوری، رشد اقتصادی و مواردی از این دست در مملکت 

بسیار نقش آفرین است.
وی در ادامه میزان تولید ســال گذشــته صنعت شیرینی و شکلات 
کشــور را یک میلیون و 600 تا 700 هزار تن اعلام کرد و اظهارداشت: 
این حجم تولید مربوط به شــش شــاخه صنعتی در این حوزه ازجمله 

بیسکویت و کیک بوده است.
دبیر انجمن شــیرینی و شکلات ایران ضمن اشاره به رشد چشمگیر 
صنعت بیســکویت و کیک طی 10 تا 1۵ ساله اخیر در کشور گفت: در 
حال حاضر ســالیانه 700 تا ۸00 هزار تن بیسکویت و کیک در مملکت 

تولید می شود.
وی همچنین افزود: تولیدکنندگان ضمن تامین نیاز داخلی بخشی از 

محصولات خود را سالانه روی ریل صادرات قرار می دهند.
مغازه ای بیان داشــت: در شرایط حاضر مجموع محصولات تولیدی 

صنعت شیرینی و شکلات ایران به 66 کشور جهان صادر می شود.
وی اضافه کرد: بخش عمده صادرات شاخه بیسکویت و کیک مربوط 
به بیسکویت است چرا صادرات کیک به دلیل ماندگاری پائین با مشکلاتی 

مواجه است.
دبیر انجمن شیرینی و شکلات ایران گفت: بیسکویت های بسته بندی 
به وسیله کارخانه های شناسنامه دار و برندهای مطرح تولید و روانه بازار 
مصرف می شود.وی افزود: تولید شیرینی و شکلات های صنعتی مبتنی بر 
نظارت سازمان غذا و دارو وزارت بهداشت و با استانداردهای خاص است.

مغازه ای ضمن تصریح اینکه خطوط جداگانه ای برای تولید شیرینی و 
شکلات صادراتی در کشور وجود ندارد، اظهارداشت: تمامی محصولات اعم 
از صادراتی و غیر صادراتی بدون استثنا در یک خط واحد تولید می شوند.

وی با اعلام اینکه برای تولید بیسکویت های صنعتی از آرد نول استفاده 
می شود، گفت: بیسکویت یک کالای خشک است و نیازی به بهبود دهنده ها 

و نگهدارنده ها ندارد.
دبیر انجمن شــیرینی و شــکلات ایران ضمن اشاره به این جمله که 
بیسکویت بیشــتر به صورت ارگانیک در مملکت تولید می شود، افزود: 
طبق معمول برای تولید این کالا از آرد، شــکر، مواد طعم دهنده و غیره 

استفاده می کنند.
مغازه ای در پاسخ به این پرسش که آیا ماشین آلات مربوط به تولید 
بیسکویت و کیک در ایران ساخته می شود، اظهارداشت: خوشبختانه در 
یک دهه اخیر صنعت ماشــین آلات مربوط به تولید بیسکویت، کیک، 
شــیرینی، شکلات، آدامس و غیره در کشور دچار تحولات شگرفی شده 
اســت.وی یادآورشــد: در حال حاضر بخش عمده ای از ماشین آلات و 
تجهیزات مربوط به صنعت شــیرینی و شکلات کشور به صورت داخلی 

تامین می شود.

یک مسئول:

ایران به ۶۶ کشور 
شیرینی و شکلات صادر می کند

در حالی شرکت اماراتی کرســنت برای واردات گاز از ایران 
اعلام آمادگی کرده که گزارش ها نشان می دهد این اتفاق می تواند 
مسیری برای پرداخت جریمه های پرونده کرسنت باشد، چرا که 
در حال حاضر ایران به دلیل تحریم ها نمی تواند مبادلات دلاری 

انجام دهد.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از »دنشنال«، شرکت اماراتی دانا 
گاز می گوید شرکت نفتی وابسته اش )کرسنت( آماده واردات گاز از ایران 
است به شرطی که شرکت ملی نفت ایران نیز اراده ای برای صادرات گاز 
از طریق خط لوله های موجود داشته باشد که سال هاست بدون استفاده 

باقی مانده است.
»پاتریک الامن- وارد« رئیس این شــرکت در حاشــیه نمایشــگاه 
بین المللی نفت ابوظبی در گفت وگو با دنشنال اعلام کرد: »تا آنجایی که 
می دانــم طرف ایرانی ابراز تمایل کرده که گاز به ما صادر کنند و ما هم 

آمادگی این کار را داریم.«
وی افزود: »واضح است که ما نیاز داریم که از عرضه گاز، واقعی بودن 
آن و قطع نشدن آن مطمئن شویم و از آن رضایت داشته باشیم و البته 
می خواهیم درباره شــرایط و حجم گازی که صادر می شود و نیز دوام و 

پایداری صادرات اطمینان داشته باشیم.«
پیش از این بیژن نامدار زنگنه وزیر نفت ایران در مصاحبه ای در ماه 
جولای اعلام کرد که شرکت ملی نفت ایران به شرکت نفتی کرسنت اعلام 

کرده است که آماده صادرات گاز از طریق خط لوله است.
شــرکت ملی نفت ایران و شرکت کرسنت در سال 2001 قراردادی 
را امضا کردند که براساس آن ایران 600 میلیون فوت مکعب در روز به 

شارجه از میادین سلمان و از طریق خط لوله زیر دریا صادر کند.
به هــر روی، این پروژه خیلی زود به دلیل مشــاجره های قانونی بر 
روی قیمت متوقف شــد همچنین ادعاهایی مبنی بر وجود فساد در این 

قرارداد مطرح شد.
»الامن- وارد« گفت: مصالحه بر روی بحث های قانونی با شرکت ملی 
نفت ایران در مسیر پیشــرفت است و این شرکت منتظر نتیجه داوری 

بین المللی برای ارزیابی میزان خسارت است.
براســاس این گزارش، در سال 2014 یک دادگاه بین المللی به نفع 
شــرکت دانا گاز رأی داد و اعلام کرد که قرارداد 2۵ ساله بین دو طرف 
کماکان اعتبار دارد و شــرکت نفتی ایران موظف به صادرات گاز از سال 

200۵ شده است. 
یکسال پیش از آن هم تولیدکنندگان مستقر در شارجه اعلام کردند 
که دادگاه بین المللی ارزیابی های خسارت را بیشتر از آنچه که تصور می شد 

اعلام کرده و چندین میلیارد دلار مطرح خواهد کرد.
آمادگی ایران برای عرضه گاز می تواند به نوعی مسیری برای پرداخت 
جریمه های دادگاه باشد که در حال حاضر ایران به دلیل تحریم ها نمی تواند 

مبادلات دلاری انجام دهد.
رئیس شرکت دانا گاز اعلام کرد: شرکت نفتی کرسنت در حال حاضر با 
سرعت به دنبال دریافت گاز براساس قراردادی که به توافق رسیده اند است.

»کرسنت« نام یک قرارداد گازی بین ایران و شرکت اماراتی »کرسنت 
پترولیوم« اســت. این قرارداد در سال 2001 میلادی )1۳۸1 شمسی( 
در زمانی که ریاست جمهوری ایران »سید محمد خاتمی«، دبیر شورای 
عالی امنیت ملی »حســن روحانــی« و وزیر نفت »بیژن زنگنه« بود، به 
امضا رسید. به موجب این قرارداد، مقرر شد تا ایران گاز تولیدی از میدان 

سلمان را تا 2۵ سال به این شرکت اماراتی بفروشد.
پس از امضای این قرارداد، با پیگیری شورای عالی امنیت ملی و سازمان 
بازرسی کل کشور، اجرای آن متوقف شد. دلیل توقف اجرای این قرارداد، 
فســاد گسترده با پرداخت رشوه ها و وجود دلالان مختلف، ارزان فروشی 
گاز، مناسب نبودن نقطه تحویل گاز با توجه به مسائل امنیتی و اشکالات 
ســاختاری قرارداد بود. عجله طرف اماراتی برای دریافت گاز هم نشــان 

می دهد که قیمت این قرارداد برای آنها بسیار مطلوب است.
با این وجود، بالاخره بعد از گذشــت ســال ها از مطرح بودن پرونده 
کرسنت، همچنان معلوم نیست سرانجام اجرای احکام آن به کجا ختم شد.

ابتدای دولت یازدهــم »بیژن زنگنه« قول داد در صورت اینکه وزیر 
شود پرونده کرسنت را 1۵روزه حل کند، این قول وزیر نه تنها در 1۵ روز 
بلکه در مدت 4 ســال دولت یازدهم هم محقق نشد.علاوه بر این همان 
مسئولانی که در امضای قرارداد کرسنت نقش داشتند و پرونده های آنها 
در مراجع قضایی باز بود، دوباره در وزارت نفت و شرکت های زیرمجموعه 
آن حکم گرفتند. معلوم نیست برخورد قاطع با متخلفان این پرونده چه 

زمانی عملی خواهد شد. 

مشاور قائم مقام وزیر راه و شهرسازی گفت: ما ساختمان های 
غیر از مسکن مهر را که دقیقاً در کنار مسکن مهر قرار داشتند 
بازدید کردیم که کاملًا تخریب و با خاک یکسان شده بود و از 
آنها نیز عکس و فیلم گرفتیم، پس این نشان می داد که مسکن 

مهر توانسته از تلفات زیاد جلوگیری کند. 
سید احمد خادمیان در گفت و گو با فارس، در پاسخ به این سؤال 
که گفته می شــود قائم مقام وزیر راه و شهرســازی در مسکن مهر از 
واحدهای مســکن مهر بازدید نکرده و در این خصوص سکوت کرده 
است، اظهار داشت: به نظر می رسد به جای آنکه به حواشی و مسائل 
سیاسی بپردازیم و بخواهیم کسی را متهم یا تبرئه کنیم، باید به فکر 

مردم و کمک رسانی به آنها باشیم. 
وی با  اشاره به اینکه قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در مسکن مهر 
به همراه نمایندگان مجلس در کمیسیون عمران دو روز گذشته را در 
کرمانشاه بودند و از منطقه بازدید داشتند، افزود: بنده در این بازدید 
مردم زیادی را در روزهای سه شنبه و چهارشنبه دیدم که درخواست 
حداقل چادر، پتو و لباس گرم داشــتند و روز چهارشنبه کمک های 
مردمی زیادی به صورت خودجوش به منطقه رسید، بنابراین آنچه به 

مردم کمک کرد، خود مردم، ارتش، سپاه و بسیج بوده است. 
مشاور قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در مسکن مهر، ادامه داد: من 
نظامیان را دیدم که دربســت در خدمت مردم بودند و این ارزشمند 
بود، اما مطلبی که باید عرض کنم این بود که کمک ها به درســتی 
توزیع نمی شد، بعضی ها چندین مرتبه کمک می گرفتند و بعضی نیز 
که بنیه نداشتند در فشار جمعیت قرار می گرفتند و چیزی عایدشان 
نمی شد، پس دولتی ها باید کمک ها را تقسیم و کمک ها را ساماندهی 

شده توزیع می کردند. 
خادمیان در پاســخ به این ســؤال که حرف و حدیث های زیادی 
درخصوص مســکن مهر اعلام شده است، ارزیابی شما پس از بازدید 
از مناطق زلزله زده و واحدهای مســکن مهر چیســت، بیان کرد: در 
بازدیدی که هم زمان با قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در مسکن مهر 
و نمایندگان مجلس و کمیسیون عمران از شهر سرپل ذهاب داشتیم، 
متوجه شدیم که پروژه ۵76 واحدی مسکن مهر شهید شیرودی در 
سرپل ذهاب آسیب دیده بود و دیوارهای بیرونی آن ریزش کرده بود. 
وی افزود: آئین نامه 2۸00 می گوید ساختمان ها باید طوری ساخته 
شود که در هنگام زلزله جان انسان ها حفظ شود که در اینجا ستون ها 

و سقف کاملًا مقاوم و استوار مانده بود. 
به گفته مشاور قائم مقام وزیر راه و شهرسازی، 200 واحد مسکن 
مهر هم در شمال شهر سرپل ذهاب بود که آسیب جدی ندیده بود و 

ترک های جزئی ایجاد شده بود. 
خادمیان ادامه داد: ما ساختمان های غیر از مسکن مهر را که دقیقاً 
در کنار مسکن مهر قرار داشتند بازدید کردیم که کاملًا تخریب و با 
خاک یکسان شــده بود و از آنها نیز عکس و فیلم گرفتیم، پس این 

نشان می داد که مسکن مهر توانسته از تلفات زیاد جلوگیری کند. 
به گفته وی، شــاید اگر این ۵76 خانوار در واحدهای غیرمسکن 

مهر ساکن بودند، الان شاهد فاجعه بزرگتری بودیم. 
مشــاور قائم مقام وزیر راه و شهرســازی درخصوص علت ریزش 
دیوارهای مسکن مهر بیان کرد: علت ریزش دیوارها را باید کارشناسان 
خبره بررسی و اعلام کنند، اما برآورد اولیه این است که وقتی محاسبات 
یک سازه را انجام می دهند، سقف و ستون باید در برابر هشت ریشتر 
زلزله اســتقامت داشته باشد که ساختمان های مسکن مهر محکم و 

استوار ایستاده اند. 
خادمیان درخصوص اینکه گفته می شود اعداد و ارقام متفاوتی از 
فوتی های مسکن مهر منتشر می شود، گفت: تا پایان روز چهارشنبه 
که در محل حضور داشتیم دو نفر فوتی در واحدهای مسکن مهر اعلام 
شــد البته شواهد نشان می داد چون هیچ سقفی در مسکن مهر فرو 
نریخته است، پس انتظار درستی است که تلفات به حداقل ممکن برسد.

رئیس شرکت نفتی اماراتی:

پرونده کرسنت 
در مرحله ارزیابی خسارت است

مشاور وزارت راه: مسکن مهر
 از تلفات زیاد جلوگیری کرد

اقتصادی


